
 

 

Referat Skolebestyrelsesmøde d. 25/10-2023 kl. 19-21  

 

 

Tid Pkt. Hvad Hvem 

19.00 1 Godkendelse af referat og dagsorden (B) 

 

Ref.: Godkendt 

 

 2 Elevrådet (O, R, B) 

 

Ref.: Deltager på november-mødet 

 

 

19.05

– 

19.35 

3 Revidering af principper: (R, B) 

 

Princip for lejrskoler og ekskursioner 

https://gjernskole.aula.dk/sites/gjernskole.aula.dk/files/arkiv/Do

wnload_filer/%20lejrskoler%20og%20ekskursioner.pdf 

 

 

Princip for digital dannelse og netetik 

https://gjernskole.aula.dk/princip-digital-dannelse-og-netetik 

 

Ref.:  

Principperne blev gennemgået og revideret. Ligger nu på skolens 

hjemmeside under ”vores skole” og ”principper”. 

 

Tine 

19.40

-

20.20 

4 Forberedelse til møde i dialogforum onsdag d. 1. november 

 

Bilag: Revideret styrelsesvedtægt til udtalelse 

Bilag: Forberedelsesmateriale til møde i Stort Dialogforum 

 

Bestyrelsen beslutter ikke at bruge tid på at udarbejde udtalelse 

til den reviderede styrelsesvedtægt.  

 

Arbejdsspørgsmål: Forberedelse - refleksionsspørgsmål til selve 

samarbejdsstrukturen  

- Hvad skal vi i denne nye samarbejdsstruktur være særligt 

opmærksomme, så vi sammen kan lykkes med vores fælles 

skoleudvikling i de kommende år?  

- Hvordan får vi mest muligt ud af møderne i Stort Dialogforum 

Skole, der består af mere end 80 deltagere?  

Karin og 

Tine 

Deltagere: Line Meilandt Langdal Nielsen, Karin Bank Lindberg, Jacob 

Lind Hjorth, Lise Nexø, Karina Bonde Jensen, Lasse Spliid, 

Gry Elikofer, Jesper Dalkjær Hansen, Tine Sax 

Besøg:   

Afbud: Majbritt Fabech, Torben Kjølhede, Lasse Spliid 

Mødeleder (og forplejning): Jacob 

Referent: Jesper 

Klassifikation af punkterne: B (beslutning); O (orientering); R (refleksion) 

 

https://gjernskole.aula.dk/sites/gjernskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/%20lejrskoler%20og%20ekskursioner.pdf
https://gjernskole.aula.dk/sites/gjernskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/%20lejrskoler%20og%20ekskursioner.pdf
https://gjernskole.aula.dk/princip-digital-dannelse-og-netetik


 

 

- Hvordan kan vores bagland (dem vi repræsenterer) involveres 

til at bidrage til vores deltagelse i denne samarbejdsstruktur?  

 

 

Ref.: 

Bestyrelsen siger:  

 

Det har været svært at se effekten af drøftelserne i dialogforum, 

som det har været hidtil. Hvad bliver der sat i værk 

efterfølgende? Vi kan sidde med en følelse af en pseudo-proces.  

Vi vil meget gerne have en beskrivelse af, hvordan input fra 

dialogforum bliver brugt. Vi savner information og håber det 

bliver markant bedre i de nye dialogfora.  

 

Opmærksomhed på at lille dialogforums medlemmer 

repræsenterer skolerne bredt. Fx så der er både store og små 

skoler. Mangfoldighed er vigtig.  

Vi ønsker åbenhed om hvordan medlemmerne bliver valgt til 

dialogforum.  

 

Arbejdsspørgsmål: Forberedelse - refleksionsspørgsmål til den 

konkrete politiske ambition  

- Hvordan forstår vi begrebet ”faglighed” set i forhold til 

folkeskolens formål og hverdag?  

- Hvordan kan vi i mødet med de mange konkurrerende 

dagsordener fastholde fokus på folkeskolens formål?  

- Hvordan kan vi styrke fagligheden i folkeskolen og hvem skal 

gøre hvad?  

- Hvordan kan fællesskabet (det samlede skolevæsen) 

understøtte det lokale arbejde med at sætte folkeskolens formål 

i centrum og styrke fagligheden?  

 

Ref.: 

Bestyrelsen siger:  

Hvis vi skal styrke fagligheden, viser nylig forskning, at det 

bedste til det, er tilførsel af flere kompetente voksne blandt 

børnene. Det koster penge.  

Er man klar til at prioritere børnene i vores skoler, for at hæve 

faglighed og trivsel?  

 

20.00

- 

20.10 

5 Status ift. valg til suppleanter til bestyrelsen 

 

Ref.: Der er 4 suppleanter, der ønsker at stille op.  

Tine og Lise inviterer dem til et afklarende møde – blandt andet 

om i hvilken rækkefølge, suppleanterne kan gå ind i bestyrelsen.  

Lise 

20.10

-

20.30 

6 Reklamer på skolen 

- Ofte kommer der henvendelser fra både lokale og fjerne 

samarbejdspartnere om ophængning eller rundsendelse af 

materialer og reklamer på aula. Hvordan stiller 

skolebestyrelsen sig til det?  

 

Ref.:  

 

Bestyrelsen siger: 

Tine 



 

 

Opmærksomhed på at Aula ikke bliver udvandet af irrelevant 

information. Det er ikke målet med Aula. 

 

Ved opslag: Det er vigtigt, at man ved, hvem der er afsender og 

hvad arrangementet handler om.   

Tine fortæller, at hun plejer at skelne mellem om det er et 

arrangement, der er lokalt forankret eller ej.  

Bestyrelsen giver Tine mandat til at fortsætte denne praksis.  

 

Er der forskel på hvilke arrangementer og reklamer for 

arrangementer, som skolens portaler skal bruges til at formidle?  

 

Det er et komplekst spørgsmål. Vi tager det op igen.  

 

20.30 

– 

20.50 

9 Nyt fra skole og SFO (O) 

 

Ref.: Der er skrevet ud om ændringer i SFO-personalet.  

Vi forventer at lave klubaftener hver uge igen fra januar – til 

omkring påske. (Baseret på de sidste års fremmøde, der har 

været markant faldende i denne periode.) 

 

Ønske om, at vi bliver bedre til at sætte et billede ud, af de nye 

personer.  

 

Pga. en økonomisk tildeling til mellemformer i SFO/Klub, slår vi 

en pædagogmedhjælper stilling på ca. 20 timer op snart.  

 

I forhold til personalets fælles arbejdsdag, hvor der var 

forældreovertagelse:  

Det var super godt. Rammerne med at have god tid sammen – og 

at være aktive sammen - var rigtig god. Vi arbejder videre på 

individuelt niveau, og i Pædagogisk Udvalg med indsatser på 

organisationsniveau. Tak for at I bakkede op, siger personalet – 

og ledelsen:-) 

 

Tak for bestyrelsens anerkendelse af personalets arbejde på 

bestyrelsens dag. Det blev virkelig værdsat.  

 

Gry, 

Torben, 

Jesper, 

Tine 

20.50 10 Evt.:  

 

Ref.: Karin har været til møde i lokalrådet. Her drøftede de 

busruterne, og lokalrådet sender også et høringssvar.  

 

 

    

  Punkter til kommende møder: 

- Opfølgning på konsekvenser af reduceret 

timefordelingsplan 

- Princip for inklusion og mellemformer 

- Meddelelsesbogen – en del af skole-hjem-samarbejds-

princippet? 

 

 


